
 

 

Skolebestyrelse 
Ledelse: 
Line Lolholm Hansen 
Stine Bohnstedt  
Thomas Maroti Antunes 
 
 
 
 
 
Suppleanter 
Helle Flarup Damkjer 
Chris Hannibal 
 

Forældrevalgte: 
Anders Mølbak 
Lotte Juhl Berg 
Heidi Frost Ibsen 
Lars Ehlers, Formand 
Louise Udholm Kallestrup 
Ole Lund Markussen, Næstformand 
Sidsel Nygaard Skoven 
 
Suppleanter: 
Charlotte Aaen 
Lone Munkholm Jørgensen 
Anne Hedegaard Gissel 
Mathias Hedegaard Gissel 

Medarbejdere: 
Berit Stæhr Gregersen  
Mogens H-Larsen 
 

Elever: 
Frederik Lund Andreasen 9.y, 
Formand 
Tim Balleby Jensen 8.d, 
Næstformand 
 
 
 
 
 
 

Afbud: Lars, Heidi, Lotte 
 

 

Dagsorden 
Mandag d. 12.05.2025 kl. 17.00-19.15 i mødelokale 3 

 

1. Punkt 
17.00-17.15 

Bespisning 

 

1. punkt 
17.15-17.30 

Nyt fra elevrådet 

Ansvarlig Frederik og Tim 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at elevrådsrepræsentanterne fortæller om elevrådets 
arbejde. 

Kommentarer Nyt fra klasserne:  
Elevrådet ønsker nye skraldespande i klasselokalerne   
Klasserne ønsker nye udebolde   
  
Knallertparkering - opmærksom på at de yngre elever ikke må sidder på knallerterne i 
pauserne. 

Beslutning  

 

2. Punkt 
17.30-17.50 

Evaluere skolefest 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen evaluerer skolefesten med henblik på eventuelle 
forbedringer til næste skoleår. 

Kommentarer Elevrådets tilbagemelding 

• 7 - gode aktiviteter, det var hyggeligt og tiden var god.   

• 9 - hyggelig aften, fint vagtskema og snakkede med hinanden. Måske kunne 
festen slutte 30 min tidligere.  

• Mellemtrin - Gyser rum til kommende år, hyggelig.  

• Diskotek kan måske afskaffes og man kan finde på noget andet som minifodbold 
turnering. 19:30-20.00.  

• Fungerede fint med 9 klasses drenge til karaoke med mindre klasser.   
 



 

 

Bestyrelsens bemærkninger 

• Et godt og flot arrangement 

• Virkelig god stemning 

• Dejligt at børnene er en stor del af arrangementet 

• Dejligt at se hele skolen i brug – og at der var hygge i alle krogene. 

• Gode aktiviteter – fx minigolf 

• Er der behov for bestyrelsens stand? 

• Det var mere intimt på den gamle skole – I lysningen er det mere spredt ud, og 
idet bygningen stadig er ny for forældrene, så var det sværere at finde rundt – det 
kunne være godt med et oversigtskort 

• Dejligt med hallerne tæt på. 
 

Beslutning Bestyrelsen anbefaler at skolen fortsætter med nuværende koncept for næste års 
skolefest. 

 

3. Punkt 
17.50-18.10 

Høring af ændringer i styrelsesvedtægten for folkeskolerne 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen formulerer en udtalelse i forbindelse med 
ændring af styrelsesvedtægten for folkeskolerne. 
 
På mødet den 30. april behandlede Børne- og Ungdomsudvalget forslag om ændring af 
folkestyrelsens styrelsesvedtægt med virkning fra den 1. august 2025.  
Det fremgår af folkeskolelovens § 41, at styrelsesvedtægten kun kan ændres efter høring 
af skolebestyrelserne, og at vedtægten fastsættes af kommunalbestyrelsen.  
Udvalget besluttede at sende forslaget til udtalelse i skolebestyrelserne fra den 30. april til 
den 20. maj.  
Skolebestyrelsernes udtalelser behandles på møde i Børne- og Ungdomsudvalget den 4. 
juni og derefter i Økonomi- og Erhvervsudvalget og Byrådet. 
 
I styrelsesvedtægten er sammensætning og valg af skolebestyrelser beskrevet.  
Da Fjordklyngeskolens afdeling Ulbjerg og den samdrevne institution Møllebakken 
nedlægges den 1. august 2025, skal beskrivelsen af skolens bestyrelse rettes i 
vedtægtens §1 stk. 1 og § 2 stk. 1. Fællesbestyrelsen har hidtil bestået af 9 
forældrerepræsentanter. Fra den 1. august 2025 vil bestyrelsen bestå af 7 
forældrerepræsentanter som på de øvrige almene skoler. 
I bilag findes forslag til ændret styrelsesvedtægt og en tilrettet udgave. 
 
Til orientering tilrettes bilaget til styrelsesvedtægten også. Bilaget til folkeskolens 
styrelsesvedtægt kan ændres uden forudgående høring af skolebestyrelserne, og 
bilagene er derfor udelukkende vedlagt til orientering. 
 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen har ingen bemærkninger til ændringerne i styrelsesvedtægten 

 

4. Punkt 
18.10-18.40 

Bestyrelsens møde med forældrene efter sommerferien 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at bestyrelsen drøfter og tager stilling til, hvordan bestyrelsens 
kommunikation med skolens forældre skal organiseres i det nye skoleår. 
 
Bestyrelsen har traditionelt deltaget ved forældremøderne ved skoleårets start. 



 

 

Skolens ledelse har drøftet, at der er meget på programmet på disse møder, og det 
efterlader begrænset tid til, at forældrene kan drøfte relevante temaer på møderne. 
Derfor foreslår ledelsen, at der findes en anden form for kommunikation mellem bestyrelse 
og forældre. 

Kommentarer Det er vigtigt at sikre synlighed mellem bestyrelsen og skolens forældre. 
Det er vigtigt, at forældrene får ansigt på bestyrelsesmedlemmerne. 
 
Hvordan sikrer vi sammenhængskraften fra forældre til forældre? 
 
Kunne bestyrelsen lave en video til forældrene om bestyrelsens arbejde – og i forbindelse 
med bestyrelsens årsberetning. 
Kunne en mulighed være at lave en aften for forældrerådene?  
 
Det har en stor signalværdi, at der er et bestyrelsesmedlem til stede på forældremødet. 
 

Beslutning Bestyrelsen beslutter, at repræsentanterne fortsat deltager med fysisk fremmøde på 
forældremøderne med en kort præsentation, så forældrene får ansigt på 
bestyrelsesrepræsentanterne. 
 
Bestyrelsen laver en brugerundersøgelse umiddelbart efter forældremøderne 
 
I forhold til formidling af bestyrelsens arbejde, så kan bestyrelsens årsberetning meget fint 
understøttes af en video.  

 

5. Punkt 
18.40-19.00 

Skolepatrulje 

Ansvarlig SB 

Sagsfremstilling Formålet med punktet er, at skolebestyrelsen på opfordring af en forælder genoptager 
drøftelsen af etablering af skolepatrulje på Overlund Skole. 
Drøftelsen vil tage udgangspunkt i en vurdering af behov for patruljen samt Overlund 
Skoles ressourcer i forhold til at prioritere en skolepatrulje. 

Kommentarer  

Beslutning Bestyrelsen beslutter, at der ikke er grundlagt for etablering af en skolepatrulje, idet der 
ikke er trafikfarlige veje omkring Overlund Skole. 
 

 

6. Punkt 
19.00-19.15 

EVT og orienteringer 

Ledelsen Ansættelse af lærere 

 Klassesammenlægninger 

Formanden Dialogmøde 

 Tilbagemelding fra B&U udvalget på henvendelse fra skolefællesskabet: 
 
Kære skolebestyrelser 
Først og fremmest tak for jeres deltagelse i dialogmødet onsdag aften.  
Og tak for jeres henvendelse vedr. distriktsopdeling og udstykning af nye byggegrunde. 
  
Vi har i Børne- og Ungdomsudvalget haft lejlighed til på mødet den 30. april at forholde os 
til jeres henvendelse. Vi er som udvalg enige med jer om, at vi som kommune og samlet 
byråd, i forbindelse med planbeslutninger, også bør forholde os til kapaciteten på f.eks. 
dagtilbuds- og skoleområdet i nærområdet. 
  



 

 

Som udvalg – og byråd – er vi kontinuerligt optaget af at have de rette balancer mellem 
lokal nærhed i vores kommunale tilbud og en optimal udnyttelse af eksisterende kapacitet. 
Ift. skoledistriktsgrænser er vi meget bevidste om, at det for den enkelte familie kan have 
stor betydning f.eks. at have sine børn samlet på den samme skole.  Af den grund er vi 
som politikere meget tilbageholdne med at ændre på distriktsgrænser, fordi der heri følger 
rettigheder til optag på bestemte skoler – modsat dagtilbud, hvor Viborg Kommune 
betragtes som et samlet pasningsdistrikt. 
  
Det sagt, så ser vi også, at der over tid sker ændringer i kapacitetsbehov i forskellige 
lokalområder, og at det på den baggrund kan være nødvendigt enten at udbygge, afvikle 
eller flytte efterspørgslen ved f.eks. at ændre distriktsgrænser. Her vil det altid i sidste 
ende være en politisk beslutning ud fra den konkrete situation og de på tidspunktet f.eks. 
økonomiske muligheder. Der kan således ikke gives en garanti for, at der ikke med tiden 
kan ske ændringer i f.eks. distriktsgrænser. Vi skal på vores junimøde behandle den 
kommende elev- og klasseprognose for 2025-2040 og vil i den forbindelse skulle drøfte, 
om der ud fra den synes behov for tilpasninger i de kommende år. 
  
På Børne- og Ungdomsudvalgets vegne 
 
Venlig hilsen  
 
Katrine Fusager Rohde 
Borgmesterkandidat 
Formand Børne- og Ungdomsudvalget 
Tlf.: 24756664 

Øvrig bestyrelse  

Medarbejdere  

 

Godkendelse af referat: 
Referatet fremsendes til godkendelse af bestyrelsen via Aula.  
Det godkendte referat uploades til skolens hjemmeside 

 

Ønsker til drøftelse i skolebestyrelsen 2024-2025 

• Gendrøftelse af princip for digital dannelse med udgangspunkt i drøftelser på MED. 

• Evaluering af klassesammensætningen i samarbejde med Møllehøjs bestyrelse 

• Folkeskoleaftalen 

• Kulturen i Lysningen 

• Udvikling af skolekulturen og arbejde målrettet for en god historie og Overlund Skole som forældrenes 
førstevalg. 

• Samarbejde med brugerrådet. 

• Antimobbestrategi 

• Forældreforedrag 

• Den kreative dimension i skolen 

• Klassesammensætning – med fokus på når klasser skal sammenlægges 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2024-2025 
I forbindelse med opstart af Lysningen som fælles skole, fritidsliv og kulturhus, da må påregnes 1-2 ad hoc 
møder samt møder med brugerrådet. 

Mandag d. 16.6.25 
kl. 17.00-20.00 

•  
 



 

 

Mandag d. 12.8.24 
kl. 17.00-20.00 

• Konstituering af skolebestyrelsen 

• Planlægning af forældremøder 

• Samarbejde med brugerrådet i Lysningen 

• Høringssvar skolebus 

• Årshjul for skolebestyrelsen 

Mandag d. 30.9.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger til skærmbrug 

• Redigere antimobbestrategi  

• Ønsker til dagsorden for fælles bestyrelsesmøder 
 

Mandag d. 28.10.24 
17.00-18.30 

Ny dato, da det ikke er muligt at holde eget bestyrelsesmøde d. 4.11. 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Redigere anti-mobbe-strategi 

Mandag d. 18.11.24 
kl. 17.00-20.00 

• 16.30-17.00: Rundvisning for interesserede 

• 17.00-17.30: Sandwich  

• 17.30-19.00: Bestyrelsesmøde for Møllehøj og Overlund 

• 19.00-19.30: Kvalificering af kompetenceprofil 

Mandag d. 9.12.24 
kl. 17.00-20.00 

• Anbefalinger om brug af skærm – udkast fremlægges til retningslinje 

• Retningslinje for klassedannelse ved klassesammenlægninger 

Tirsdag d. 28.01.25 
Kl. 17.00-18.30 

• Fælles møde med skolefællesskabets bestyrelser 

Mandag d. 24.2.25 
kl. 17.00-20.00 

• Årsregnskab 2024 

• Budget 2025 

• Princip for klassedannelse ved klassesammenlægninger 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Opfølgning på mødet i skolefællesskabet d. 28.1.25 

Mandag d 31.3.25 
kl. 17.00-20.00 

• Årsregnskab og budget 

• Princip for klassedannelse 

• Folkeskolens kvalitetsprogram 

• Skolefællesskabet 

• Høringssvar – trafikfarlige skoleveje 

• Bod til skolefesten 

Mandag d. 12.5.25 
kl. 17.00-20.00 

• Skolepatrulje 

• Høringssvar, styrelsesvedtægt 

• Evaluere skolefest 

• Bestyrelsens kommunikation med skolens forældre 

 
 


